

2. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and the assurance given by its representatives.

1175th meeting,
19 July 1961.

2122 (XXVII). Petition from the Refugee Committee at Nyamata (T/PET.3/126)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petition from the Refugee Committee at Nyamata concerning Ruanda-Urundi,²¹

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and the statements of its Special Representative;

2. *Notes* the statement of the Special Representative that the majority of the refugees have been re-settled and that most of those remaining in Nyamata have decided to establish their homes in the Nyamata region;

3. *Requests* the Administering Authority to take the necessary steps to re-settle the refugees, who are still living in temporary camps, in their original homes.

1175th meeting,
19 July 1961.

2123 (XXVII). Petition from the Executive Committee of the Union nationale ruandaise (UNAR) (T/PET.3/127)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petition from the Executive Committee of the Union nationale ruandaise (UNAR) concerning Ruanda-Urundi,²²

Draws the attention of the petitioner to General Assembly resolution 1605 (XV) of 21 April 1961.

1175th meeting,
19 July 1961.

2124 (XXVII). Petitions from Mr. François Rukeba, Chairman of the Union nationale ruandaise (UNAR) in Bukavu, Republic of the Congo (T/PET.3/128), and from Messrs. Faustin Bugingo, Raphaël Gafandi, Gervais Habyarimana and Straton Nyandekwe, on behalf of the Ruandese refugees in Bukavu (T/PET.3/130)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with Belgium as the Administering Authority concerned, the petitions from Mr. François Rukeba, Chairman of the Union nationale ruandaise (UNAR) in Bukavu, Republic of the Congo and from Messrs. Faustin Bugingo, Raphaël Gafandi, Gervais Habyarimana and Straton Nyandekwe, on behalf of the Ruandese refugees in Bukavu, concerning Ruanda-Urundi,²³

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority, to the statements

²¹ See T/PET.3/126, T/OBS.3/27, T/L.1029.

²² See T/PET.3/127, T/L.1029.

²³ See T/PET.3/128 and 130, T/OBS.3/27, T/L.1029.

2. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les assurances données par ses représentants.

1175ème séance,
19 juillet 1961.

2122 (XXVII). Pétition du Comité des réfugiés de Nyamata (T/PET.3/126)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée, la pétition du Comité des réfugiés de Nyamata concernant le Ruanda-Urundi²¹,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial;

2. *Prend note* de la déclaration du représentant spécial selon laquelle la majorité des réfugiés ont été réinstallés et que la plupart de ceux qui restent à Nyamata ont décidé de se fixer dans la région de Nyamata;

3. *Demande* à l'Autorité administrante de prendre les mesures nécessaires pour réinstaller les réfugiés, qui vivent encore dans des camps provisoires, dans leurs foyers d'origine.

1175ème séance,
19 juillet 1961.

2123 (XXVII). Pétition du comité directeur de l'Union nationale ruandaise (UNAR) [T/PET.3/127]

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée, la pétition du comité directeur de l'Union nationale ruandaise (UNAR) concernant le Ruanda-Urundi²²,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur la résolution 1605 (XV) de l'Assemblée générale, en date du 21 avril 1961.

1175ème séance,
19 juillet 1961.

2124 (XXVII). Pétitions de M. François Rukeba, président de l'Union nationale ruandaise (UNAR) à Bukavu (République du Congo) [T/PET.3/128], et de MM. Faustin Bugingo, Raphaël Gafandi, Gervais Habyarimana et Straton Nyandekwe, au nom des réfugiés ruandais à Bukavu (T/PET.3/130)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la Belgique, Autorité administrante intéressée, les pétitions de M. François Rukeba, président de l'Union nationale ruandaise (UNAR) à Bukavu (République du Congo), et de MM. Faustin Bugingo, Raphaël Gafandi, Gervais Habyarimana et Straton Nyandekwe, au nom des réfugiés ruandais à Bukavu, concernant le Ruanda-Urundi²³,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et les déclarations

²¹ Voir T/PET.3/126, T/OBS.3/27, T/L.1029.

²² Voir T/PET.3/127, T/L.1029.

²³ Voir T/PET.3/128 et 130, T/OBS.3/27, T/L.1029.